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PROTOKÓŁ 0012.3.8.2020 
z posiedzenia Komisji Edukacji  
w dniu 18 listopada 2020 roku 

 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 130 A. 
Czas posiedzenia:14.30- 16.00 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia  
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Budżet Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021 r.  

 
 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021, 

 

4. Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Moszczenica o symbolu roboczym 
M51 w Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój Nr XXI/237/2007 z dnia 20 grudnia 2007r., opublikowaną w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 31, poz. 678 z dnia 21 
lutego 2008r.  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Centrum o symbolu roboczym C83 
w Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 
Nr XII/128/2007 z dnia 28 czerwca 2007r., opublikowaną w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 159, poz. 2977 z dnia 24 
września 2007r.  

 
5. Analiza i prezentacja projektów unijnych dotyczących oświaty 

realizowanych przez Wydział Funduszy Pomocowych, 
6. Wolne głosy i wnioski 
7. Przyjęcie protokołu z dnia 14 października 2020 r.  
8. Zakończenie posiedzenia  

 
 
Ad. 1 

Otwarcia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa. Powitał 
przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
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Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 3 

Budżet Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021 r.  

 
 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 
 
Anna Hetman 
 - Czy potrzebują Państwo omówienia całej uchwały czy wystarczy sfera 
oświatowa? 
 
Jarosław Potępa  
 - Może być sfera oświatowa.  
 
Anna Hetman 
 - Proszę Państwa niepokojące jest to, że w kolejnym roku dopłata do zadań 
subwencjonowanych bardzo rośnie. W 2018 r. niespełna 20% dokładaliśmy do 
zadań subwencjonowanych, a w roku 2021 będzie to ponad 31%. Jest to ogromna 
różnica. Mamy zbliżoną ilość etatów zarówno w poprzednim roku jak i w tym, a 
kwoty na wynagrodzenia są znacznie wyższe co oznacza, że subwencja, która z 
założenia miała pokrywać wszystkie wydatki na podwyżki nie pokrywa tego i na 
wydatki bieżące tych pieniędzy nie mamy. Oddaję głos Panu Skarbnikowi.  
 
Dariusz Holesz 
 - Przedstawił informację dotyczącą wydatków na oświatę w mieście.  
 
Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
 - Szanowni Państwo im wyższe są wydatki bieżące na placówki oświatowe tym 
wyższą dotację musimy przekazywać na niepubliczne jednostki. Dotacja na szkoły 
i przedszkola wynosi 24 mln. zł. Są to ogromne pieniądze, które przekazujemy na 
niepubliczne placówki oświatowe. Wydatki oświatowe mimo, że są wyższe o 10 
mln. zł w porównaniu z kwotą subwencji, którą otrzymaliśmy w roku bieżącym to 
i tak musiały być mocno okrojone. W tym roku dla porównania subwencja jest 
niższa o 200 tys. zł. Oświata wytycza kurs rozwoju miasta, im wyższe 
dofinansowanie tym mniej na pozostałe rzeczy.  
 
Anna Hetman 
 - Sytuacja nie dotyczy tylko naszego miasta. Coraz więcej Gminy dopłacają. 
Niektóry Gminy dopłacają 50% do zadań oświatowych subwencjonowanych. Nie 
było jeszcze takiego roku jak planowany 2021 dla oświaty. Od 2015 roku każda 
jednostka otrzymywała takie plany w jakiej wysokości Dyrektor sobie zaplanował. 
W tej chwili plany zostały podzielone na zadania obligatoryjne i fakultatywne. 
Zadania fakultatywne też muszą być realizowane bo do zadań fakultatywnych 
zaliczyliśmy w przypadku oświaty § dotyczący zakupu pomocy dydaktycznych czy 
środków czystości. W minimalnym zakresie zabezpieczone są środki czystości w 
jednostkach oświatowych. Zmniejszone są maksymalnie usługi, które 
niekoniecznie muszą być wykonywane. Po raz pierwszy jest taka sytuacja, że 
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Dyrektorzy mają to minimum. Wyposażenie, pomoce dydaktyczne, usługi inne, 
które były w latach poprzednich, a teraz ich nie ma z 4.5 mln pozostało w budżecie 
300 tys. zł. Nie było możliwości podziału tych 300 tys. zł na nasze jednostki. 
Pozostawiliśmy taką rezerwę w budżecie, żeby w razie potrzeby na wniosek 
Dyrektora konieczne zadania realizować. 80% zadań fakultatywnych jest 
zmniejszona.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Jak przedstawia się sprawa dodatków za wychowawstwo w przedszkolach? 
 
Anna Hetman 
 - Dodatek za wychowawstwo należy się nauczycielowi, któremu powierza się 
opiekę nad oddziałem. Wychowawstwo powierza się jednemu nauczycielowi. 
Nauczyciel bierze pełną odpowiedzialność za grupę, ma dodatkowe czynności, 
prowadzi dzienniki, przygotowuje plany pracy, spotyka się z rodzicami częściej niż 
pozostali nauczyciele. W planach na 2021 w arkuszu organizacyjnym poprosiliśmy, 
aby Dyrektorzy w taki sposób grafik ułożyli, aby nauczyciele mieli wychowawstwo 
płacone.  Jeśli nauczyciel ma 17 godzin w danej grupie (Pensum 25) to przy tych 
17 godzinach już płacone jest wychowawstwo. Wielu Dyrektorom udało się to 
bardzo fajnie zorganizować. W tym roku Dyrektorzy otrzymali 300 zł dodatku 
motywacyjnego z wyraźnym podkreśleniem, że skoro wychowawstwo zostało 
podniesione do 300 zł to w ramach rekompensaty Dyrektorzy otrzymali 300 zł do 
dodatku  motywacyjnego. Dyrektor ma się zając organizacją pracy, a nie 
wychowawstwem. Wracając do Budżetu Miasta musicie Państwo zwrócić uwagę, 
że w minionych latach były różne  wysokości rezerwy na  urlopy dla poratowania 
zdrowia. W tym roku wydaliśmy ok 1,5 mln. zł na urlopy zdrowotne.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Chciałabym zapytać o kwotę 300 tys. zł, która jest w Wydziale Edukacji. Jakimi 
kryteriami będziecie Państwo oceniali potrzebę danej placówki na 
zapotrzebowanie? Drugie pytanie dotyczy inwestycji w oświacie – Czy są jakieś 
zagrożenia inwestycji czy wszystko idzie zgodnie  z planem? Na co Państwo chcecie 
przeznaczyć 100 tys. zł jeżeli chodzi o modernizację placówki przy ul. Kaszubskiej? 
Docelowo szkoła ma być dostosowana do Przedszkola i Szkoły dla dzieci o 
specjalnych potrzebach.  
 
Stanisław Faber 
 - Kilku pracowników Wydziału Edukacji  przez ostatnie tygodnie było 
zaangażowanych w ocenę wydatków fakultatywnych i obligatoryjnych w 
jednostkach oświatowych. 
 
Dariusz Holesz 
 - Bezwzględnie do wszystkich równe zasady zostały dostosowane. Nie było 
wyjątków dla placówek oświatowych.  
 
Stanisław Faber 
- Naszą rolą jest korygować i sprawdzać zasadność i taką zasadą będziemy się 
kierować. Uwrażliwiamy Dyrektorów, że oszczędzamy i wydajemy środki finansowe 
na najważniejsze potrzeby. Wszystko zależy od tego o co Dyrektor będzie 
wnioskować. Będziemy do wniosków podchodzić z dużą odpowiedzialnością  i 
zrozumieniem potrzeb Dyrektorów Szkół i Przedszkoli.  
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Anna Hetman 
 - Inwestycje, które są wpisane do planu na 2021 rok będą realizowane zgodnie z 
planem. Jeżeli chodzi o Boisko przy SP nr 14 jak i projekt na Przedszkole i Szkołę 
przy ul. Kaszubskiej to musimy po raz drugi ogłosić przetarg. Chcemy jak 
najszybciej to wykonać, aby móc ubiegać się o dodatkowe środki. W budżecie 
żadne nowe inwestycje się nie znalazły poza dwoma małymi zadaniami z zakresu 
ochrony środowiska.  
 
Dariusz Holesz 
 - Jest przeznaczone 300 tys. zł na projekt Przedszkola i Szkoły przy  
ul. Kaszubskiej.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Kiedy będzie termomodernizacja Szkoły Podstawowej nr 5? Do kiedy ważny jest 
projekt, który był wykonany na SP nr 5 i ile kosztował? 
 
Maria Pilarska 
 - Nie odpowiem w tej chwili ile kosztował projekt. Projekt był prowadzony przez 
szkołę. Było wystąpienie o środki na termomodernizację ze skutkiem negatywnym. 
W związku z ograniczeniami w budżecie miasta zadanie nie znalazło się. Została 
ocieplona jedna szczytowa  ściana gdzie jest najmniej otworów okiennych.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Czy projekt jest jeszcze ważny? 
 
Maria Pilarska 
 - Oczywiście. Są to projekty na które nie ma rygorystycznego czasu pozwolenia 
na budowę.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Proszę, aby na Komisję Kultury, Sportu i Turystyki przynieść projekt  boiska przy 
SP nr 14 i jakie założenia Państwo planujecie w stosunku do zmiany do projektu 
pierwotnego.  
 
Maria Pilarska 
 - Był jeden projekt dla całego obiektu – szkoły, przedszkola i całego terenu wokół. 
W tej chwili z projekt zostało nie wykonane boisko szkolne. W trakcie robót 
budowlanych ziemia, która była wydobyta spod fundamentów Przedszkola została 
zeskładowana w obrębie boiska. Aktualizacja projektu obejmować będzie nie tylko 
zakres rzeczowy boiska, ale również niwelacje terenu. 60 tys. zł będzie kosztować 
nowy projekt boiska.  
 
Jarosław Potępa 
 - Chciałabym zapytać o stypendia dla uczniów najbardziej zdolnych, od ilu lat jest 
ta sama kwota? 
 
Anna Hetman 
 - Stypendia były wprowadzone po raz pierwszy w 2017 roku. Do roku 
poprzedniego kwota była w miarę realna bo mniej było uczniów kwalifikujących się 
do wypłaty czyli z wysokimi wynikami. Ten rok pokazał, że kwota jest zbyt mała 
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ponieważ było o wiele więcej uczniów z wysokimi wynikami. Niestety ten rok jest 
bardzo trudny.  
 
Dariusz Holesz 
 - Chciałem dodać, że w tym roku mamy zaplanowane do wydatkowania na urlopy 
zdrowotne 1 mln. 515 tys. zł. Na przyszły rok jest to kwota 841 tys. zł plus rezerwa 
500 tys. zł.  
 
Stanisław Faber 
 - Dyrektor wysyłając pracownika na badanie musi wskazać na choroby zawodowe.  
 
Anna Hetman 
 - Pierwszy urlop zdrowotny można uzyskać po 7 latach praktyki. Po każdym z 
urlopów musi być przerwa co najmniej rok.  
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
1. 
 

 Projekt uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
1. 
 
 
Ad.4 
Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Moszczenica o symbolu roboczym 
M51 w Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój Nr XXI/237/2007 z dnia 20 grudnia 2007r., opublikowaną w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 31, poz. 678 z dnia 21 
lutego 2008r.  

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Zastępca Naczelnika 
Wydziału Architektury – Katarzyna Borkowska.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
1. 
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 Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Centrum o symbolu roboczym C83 
w Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 
Nr XII/128/2007 z dnia 28 czerwca 2007r., opublikowaną w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Śląskiego Nr 159, poz. 2977 z dnia 24 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Zastępca Naczelnika 
Wydziału Architektury – Katarzyna Borkowska.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
1. 
 
Ad. 5 
 
Analiza i prezentacja projektów unijnych dotyczących oświaty 
realizowanych przez Wydział Funduszy Pomocowych, 
 
Radni otrzymali pisemny materiał dot. w/w tematu.  
 
Michał Domagała 
 - Pani Prezydent, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Wydział Funduszy 
Pomocowych zajmuje się pozyskiwaniem środków unijnych m.in. z obszaru 
edukacji. Działamy w 4 obszarach – Europejski Fundusz Społeczny, Europejski 
Fundusz Rozwoju Regionalnego, Program „Erasmus”, Program  „Power” oraz 
projekty transgraniczne polsko-czeskie. Z Europejskiego Funduszu Społecznego 
mamy 14 projektów na 8 mln. 200 tys. zł, z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego mamy 4 projekty na 2 mln. 300 tys. zł, z Programu „Power” mamy 
9 projektów na 2, 5 mln. zł, z programu „Erasmus” mamy 8 projektów na 580 tys. 
euro co daje 2,5 mln. zł. Procedura, która reguluje całość pozyskiwania środków 
unijnych to Zarządzenie Prezydenta Miasta z listopada 2017 r. Jeżeli szkoła 
zdecyduje się przystąpić do projektu to na każdym etapie ma koordynatora z 
Wydziału, który prowadzi projekt. Pandemia spowodowała, że kilku projektów nie 
uda się w terminie zakończyć ponieważ kursy, szkolenia, praktyki, staże  które 
miały się odbywać niestety nie odbywały się. Na dzień dzisiejszy wydłużamy 
czasookres licząc na to, że sytuacja  się poprawi.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Chciałbym podkreślić znaczenie nauczycieli, Dyrektorów, którzy są przychylni, 
aby pisać wnioski i sięgać po środki UE. Pracownicy Wydziału Funduszy Pomocnych 
zawsze merytorycznie i rzetelnie pomagają i podpowiadają w zakresie projektów.  
 
Anna Hetman 
 - Mamy 51 jednostek oświatowych ogólnie w mieście. Zależało mi na tym, aby 
każda szkoła uczestniczyła w jakimś projekcie i środki szły do każdej szkoły. Są 
szkoły, które biorą udział w wielu projektach i jest duże zaangażowanie ze strony 
nauczycieli i Dyrektora.  Są również szkoły, które nigdy nie ubiegały się o środki 
UE, albo musieliśmy szkoły namawiać do uczestnictwa w projekcie. Dążymy do 
tego, aby każda jednostka w jakimś projekcie uczestniczyła.  
 
Roman Foksowicz 
 - W Województwie jesteśmy liderem w pozyskiwaniu środków.  
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Dariusz Holesz 
 - Nie zawsze środki są zaliczkowane. Jako miasto kredytujemy  środki finansowe. 
Po pewnym czasie jest rozliczenie. Wydajemy środki finansowe, a następnie jest 
refundacja.   
 
Andrzej Matusiak 
 - Jak długo czeka się na refundację po zrealizowaniu projektu? 
 
Dariusz Holesz 
 - Bardzo różnie, zależy od programów, dostępności środków.  
 
Anna Hetman 
 - Wiele samorządów nie realizuje projektów z tego względu, że nie mają płynności 
finansowej.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Czy w obecnej sytuacji jakieś stowarzyszenie korzysta ze wsparcia z Urzędu 
Miasta? Czy tylko jedno, które od 3 lat nie rozlicza środków? 
 
Anna Hetman 
 - W tej chwili tylko to jedno stowarzyszenie. 
 
Jarosław Potępa 
 - Chciałabym zapytać o kwoty dofinansowań do Policji – w budżecie mamy wycięte 
całkowite dofinansowanie do programów profilaktycznych w zakresie edukacji. Czy 
nie można byłoby znaleźć jakieś kwoty na zakup np. kolorowanek lub innych 
materiałów związanych z programami profilaktycznymi. Czy jest szansa na 
znalezienie jakiś  środków finansowych.  
 
Dariusz Holesz 
 - Wybory są trudne, na ten moment nie ma takiej możliwości chyba, że ktoś 
znajdzie dodatkowe środki finansowe.  
 
Anna Hetman 
 - W tym roku dzieliliśmy zadania na obligatoryjne i fakultatywne. Wszystkie 
fakultatywne, które nie muszą być realizowane zostały wycięte. Tego typu zadanie 
o którym Pan mówi zostało wycięte.  
 
Ad.6 

Wolne głosy i wnioski 
 
Iwona Rosińska 
 - Będziemy chcieli złożyć wniosek , aby zwiększyć kwotę na stypendia naukowe.  
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Anna Hetman 
 - Jeżeli chodzi o stypendia to nigdy nie było problemu ze środkami na stypendia. 
Myślę, że nie ma się co obawiać ponieważ w zamyśle mam, aby zwiększyć tą kwotę 
jak będziemy wiedzieć ile mamy złożonych wniosków.  
 

Ad.7 

Przyjęcie protokołu z dnia 14 października 2020 r.  
 
Protokół został przyjęty jednogłośnie 
 
 
Ad.8 
Zakończenie posiedzenia 
 
Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa podziękował wszystkim za przybycie po 
czym zakończył posiedzenie.  
 
Protokołowała     Przewodniczący Komisji Edukacji 
Monika Dulewicz     Jarosław Potępa 

 

 

 
 

 
 


